

Title (en)

Hydrotherapy device for massaging the human body

Title (de)

Hydrotherapiegerät zur Massage des menschlichen Körpers

Title (fr)

Dispositif d'hydrothérapie destiné au massage du corps humain

Publication

EP 0743056 A2 19961120 (FR)

Application

EP 96440045 A 19960517

Priority

FR 9506166 A 19950519

Abstract (en)

The massager consists of a housing with one or more nozzles connected to a primary water feed circuit and designed to deliver a massaging jet. Each nozzle incorporates a system for transforming the primary water flow into an outlet jet at a higher pressure, comprising a first chamber (A) which reduces the section of the primary flow, followed by an injection chamber (B) of reduced section and a pressure chamber (C) of greater section containing swirlers (23) to confer a spiral motion on the water flow. The pressure chamber (C) leads into an expulsion chamber (D) of smaller cross-section than chamber (C). The diameter of the injection chamber (B) is half that of the first chamber (A), while the diameter of the pressure chamber (C) is twice that of the first chamber, which is more or less the same as that of the expulsion chamber (D). The flow swirlers can be in the form of a large pitch spiral groove. The nozzles can be mounted in a panel or housing, pref of PVC.

Abstract (fr)

L'invention concerne un dispositif d'hydrothérapie destiné au massage du corps humain et comportant au moins une buse raccordée à un conduit d'un réseau primaire d'alimentation en eau et délivrant un jet d'eau à effet massant. Ce dispositif d'hydrothérapie comporte des moyens propres de transformation du débit d'eau de ce réseau primaire en pression de sortie supérieure à celle dudit réseau à son expulsion à l'air libre, ces moyens étant constitués, en combinaison, par une première chambre (A) de réduction de la section du conduit primaire d'alimentation en eau suivie d'une chambre de pression (C) de section plus importante et comportant des moyens (23) pour conférer au flux d'eau un mouvement tourbillonnaire en spirale, dans le prolongement axial de cette chambre de pression (C) se situant une chambre d'expulsion (D) dont la section, de dimension inférieure à la chambre de pression (C), constitue une nouvelle réduction. <IMAGE>

IPC 1-7

A61H 9/00

IPC 8 full level

A61H 9/00 (2006.01); **B05B 1/12** (2006.01); **B05B 1/16** (2006.01); **B05B 1/34** (2006.01); **B05B 15/06** (2006.01)

CPC (source: EP)

A61H 9/00 (2013.01); **B05B 1/12** (2013.01); **B05B 1/1654** (2013.01); **B05B 1/3415** (2013.01); **A61H 2201/5053** (2013.01); **B05B 15/65** (2018.01)

Cited by

FR2800633A1; CN109288664A; EP1716299A4; FR2846551A1; WO2010111865A1; WO2008073062A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0743056 A2 19961120; EP 0743056 A3 19970604; FR 2734155 A1 19961122; FR 2734155 B1 19971107

DOCDB simple family (application)

EP 96440045 A 19960517; FR 9506166 A 19950519